
Met de leden van het Informatieberaad wordt al geruime tijd toegewerkt naar een situatie waarin 

patiëntgegevens tussen zorgaanbieders uit verschillende sectoren en met de patiënt zelf kunnen 

worden uitgewisseld, ongeacht welke systemen de zorgaanbieders gebruiken. De urgentie is hoog: 

er is een groot personeelstekort, de betaalbaarheid en daarmee ook de toegankelijkheid van de zorg 

staan onder druk en de toenemende vergrijzing maakt dat deze uitdagingen de komende jaren 

alleen maar toenemen. Willen we dit goed en tijdig het hoofd bieden, dan moet het tempo rondom 

digitalisering en de daarvoor benodigde zorginfrastructuur fors omhoog.  

 

Ondanks de voortgang die al wel gemaakt wordt, dreigen sommige focusprogramma’s opnieuw op 

onderdelen vast te lopen en vragen ook de VIPP-programma’s om oplossingen voor gezamenlijke 

problemen, zodat ze verder kunnen met de implementatie. Er wordt daarom wederom een beroep 

gedaan op het Informatieberaad om keuzes te maken, en een aantal grote knelpunten op te lossen. 

 

Er zijn veel partijen betrokken geweest bij de totstandkoming van de notitie die nu voorligt en het 

toetsen van het beeld dat hierin wordt geschetst: focusprogramma’s, VIPP-programma’s, diverse 

brancheorganisaties van zorgaanbieders en VWS. De notitie is bedoeld om de discussie te starten 

over de problematiek die over de lopende focus- en VIPP-programma’s heen naar voren komt, met 

als belangrijkste knelpunten: 

 

• Onvoldoende zib-compliancy in systemen 

• Marktmacht van grote softwareleveranciers 

• Het gebrek aan goede samenhang tussen de vele initiatieven die momenteel lopen 

• Het capaciteitsvraagstuk aan de kant van de leveranciers 

• Gebrek aan scherpe keuzes en actief commitment hierop van de leden van het Informatieberaad 

 

Het voorstel is dat ZN en VWS gezamenlijk het voortouw nemen in de verdere uitwerking van een 

oplossingsrichting, waarin oplossingsvoorstellen worden aangereikt voor de genoemde knelpunten. 

Hoewel de notitie een vrij technische boodschap brengt, ambiëren we om juist op dit vlak tot 

scherpe keuzes te komen, zodat de discussie verschuift van de technische kant naar functionele 

oplossingen en de benodigde verandertrajecten bij de zorgaanbieders.  

 

De voorgestelde lijn is om een voorbeeld te nemen aan andere Europese landen waar een relatief 

eenvoudige basisinfrastructuur met generieke voorzieningen is neergezet, het gebruik hiervan 

verplicht is gesteld via wetgeving en een slagvaardige governance is ingericht. Juist hier meer regie 

op nemen, zal niet alleen tot een versnelling in gegevensuitwisseling in de zorg leiden, maar zorgt er 

ook voor dat maatschappelijke investeringen meer rendement opleveren. Ook stimuleert het de 

concurrentie en innovatie daar waar dit het meest oplevert: de toepassingen voor de zorgaanbieders 

en patiënten. Zodat we met elkaar de focus kunnen houden op wat er echt toe doet: het behouden 

van toegankelijke, kwalitatief hoogstaande en betaalbare zorg voor de Nederlandse burger. 

Oplegger bij notitie: 

Versnelling & verbetering digitale communicatie in de zorg 


